
 

   

13. juni 2013 
 
I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 
 
Hvad er konklusionerne i Naturinstituttets endelige rapport vedrørende forsøgsfiskeri efter 
makrel, og hvornår forventer Naalakkersuisut at offentliggøre rapporten?  
(Medlem af Inatsisartut Jens B. Frederiksen, Demokraterne) 
 
 
Begrundelse: 
Det tidligere Naalakkersuisut gav i 2010, 2011 og 2012 tilladelse til forsøgsfiskeri på blandt andet 
makrel.  
 
Naturinstituttet har udarbejdet 2 foreløbige rapporter vedr. forsøgsfiskeri efter makrel, og det er 
tidligere oplyst i et svar på et § 37-spørgsmål, at den endelig rapport forventedes færdiggjort i første 
kvartal af 2013.  
 
Det nuværende Naalakkersuisut har den 2. maj i år godkendt nye ansøgninger om forsøgsfiskeri 
efter makrel, og jeg går ud fra at dette er sket på grundlag af den endelige rapport fra 
Naturinstituttet. Tilsyneladende er denne rapport dog endnu ikke offentliggjort, og jeg mener heller 
ikke at offentligheden er blevet informeret om rapportens konklusioner?  
 
Under alle omstændigheder er det en rapport, som afventes med spænding, som det også fremgår af 
et § 37 spørgsmål fremsat af Aleqa Hammond 14. november sidste år. Jeg er derfor overbevist om, 
at rapportens offentliggørelse er en opgave som også det nye Naalakkersuisut prioriterer højt, og at 
Naalakkersuisut blot venter på en passende anledning til at informere befolkningen om rapportens 
konklusioner.  
 
Den anledning håber jeg at have givet Naalakkersuisut med disse spørgsmål. 
 
 
Spørgsmålene bedes besvaret inden for 10 arbejdsdage fra modtagelsen.  


